



Seniorrådsmøde 08.05.2023

Tidspunkt: Kl. 9.00 13.00
Mødelokale: Lokale 1.10, første sal
Deltagere: Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Fjellerad, Anne Spangtoft, Annette Johansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen
Ordstyrer: Elisabeth Abel
Afbud:
Øvrige deltagere: Centerchef Charlotte Kaaber (9.30-10.30)
Gæster: Teamchef Henny Jessen (9.00-9.30)
Referent: Helle Petersen

Dagsorden:

- 1. Godkendelse af dagsorden** (fast punkt)
Anne F. kan ikke godkende dagsordenen med henvisning til punkt 15 i referat fra mødet 27/3, idet arbejdsgruppe om ensomhed og livskvalitet ikke optrådte på denne dagsorden. Indsigelsen er taget til følge.
- 2. Ledelsesinformation (LIS) og ændringer til vedtægter** v/Henny Jessen (bilag)
Henny gennemgik principperne i LIS. Hvad det er man holder øje med, herunder også tendenser, særlige områder der behøver opmærksomhed. Ellers kører LIS over den samme skabelon for at skabe kontinuitet i data.
2 gange om året udarbejdes LIS til politikerne. Administrationen holder løbende øje med udviklingen hele året.
- 3. Godkendelse af referat af møde 27.03.2023** (fast punkt)
Referatet blev godkendt.
- 4. Valg af ordstyrer til mødet 6. juni 2023** (fast punkt)
Erik Larsen blev valgt.
- 5. Økonomi** v/Henny Jessen
Honorar gives i henhold til den kommunale styrelseslov og lov om retssikkerhed. Fast honorar for 4 timers møder. Byrådet bestemte 11 møder á 4 timers varighed. Dette er lagt i budgettet.
Seniorrådet kan beslutte at man ikke benytter sig af honorar, ligesom de enkelte medlemmer af Seniorrådet kan sige nej til at modtage honorar.
Seniorrådet kan ikke øge mængden af møder med honorar. Man kan kun mindske antallet af møder.
- 6. Spørgsmål til Charlotte** (fast punkt)
 - Hvorfor er Bruger-Pårørenderådet / Kostrådet / Seniorrådet ikke inddraget i sagen om saftevand på plejecentrene?
Tanken var ikke at lave restriktioner, men give et tilbud om noget andet. Ingen havde forudset denne udvikling. Plejehjemmene vil prøve at give beboerne en anden vane, da saftevand mætter og så spiser beboerne mindre af den gode mad. Tanken var at tilbyde vand med smag som det første. Hvis man ikke kan lide det, kan man få saftevand.
Der var enighed om at processen og udmeldingen om ændring ikke har været optimal.
Seniorrådet mener at Kostrådet burde have været ind over beslutningen.

Kostråd og BPR vil fremadrettet blive inddraget hvis noget lignende skulle opstå.

- Hvorfor har man ikke inviteret Seniorrådet med til de overordnede drøftelser om det nye hjemmeplejehus?
Det er svært for Charlotte at udtale sig om. Ved fremtidige større projekter vil Seniorrådet blive hørt.
- Hvordan inddrager man Seniorrådet i, hvordan man håndterer tilsynsrapporterne – jf. samarbejdsaftalen?
Charlotte spurgte, hvordan kunne Seniorrådet tænke sig at blive inddraget? Seniorrådet går tilbage og kommer med et forslag til hvordan de gerne vil inddrages.
- Hvordan har man tænkt at inddrage Seniorrådet i det forberedende arbejde til en evt. revision af kvalitetsstandarderne – jf. samarbejdsaftalen
Kvalitetsstandarderne afhænger af politikernes økonomiaftaler. Hvad er gældende for næste år. Budgettet vedtages i oktober. Kvalitetsstandarder er serviceniveauer. Der lægges ikke op til besparelser i budgettet for 2024, men omstillinger og effektiviseringer.
Hvis der sker ændringer i kvalitetsstandarderne, kommer administrationen med muligheder. Det hele skal politisk besluttes. Seniorrådet er høringsberettiget part, når sagen behandles politisk. Seniorrådet kan ikke komme med ind i den faglige behandling.

7. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte

- a. Hvilke sager er i støbeskeen i den nærmeste fremtid (fast punkt)

Junimødet:

- Ungeprofilundersøgelse
- Status på hjemlighed
- Status sundhedsfremmepulje
- Sagsbehandlingsfrister
- Fælles akutfunktion – IV-behandlinger

- b. HTK Pay

Alle brugere af plejehjemmene kan nu få et kort. Man kan sætte penge ind på kortet og man kan betale med det i caféen, hvis man skal på skovtur m.m. Det er et kort uden kode. Kortet kan kun bruges i kommunens egne institutioner. Indtil videre er det kun til internt brug. Der arbejdes dog på at udvide til fx frisør, fodpleje m.m. Målet er at gøre borgerne mere selvstændige, selv om man ikke kan klare pengesager. Det er medarbejderne der opretter kortet. MitID er en udfordring hvor der ikke er pårørende. Der arbejdes på en løsning fx med en økonomisk værge tidligt i forløbet evt. allerede ved visitering til plejebolig.

8. Politiske Sager (fast punkt)

- a. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 10. maj 2023 (Steen og Hans Henrik):

- b. Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger)

M – Referat Seniorrådsmøde 27.02.2023

M – Tilsynsrapport Torstorp Rehabiliteringscenter. Elisabeth tager rapporten op på førstkommende BPR-møde

Politiske sager (A/I): (hørings svar)

3A – Status på Liva livstilsapp

4A – Ledelsesinformation marts 2023

5A – Utilsigtede hændelser 2022

6A – fordeling af §79 midler 2023

7I – 1. budgetopfølgning 2023

FU og Charlotte drøfter hvordan dette punkt skal køres fremadrettet.

- 9. Andre politiske sager** (De ansvarlige redegør kort for, hvad der pt. Behandles i udvalgene, så vi kan reagere på passende vis)
- Socialudvalget: Elisabeth og Hans-Henrik – utilsigtede hændelser, faldforebyggelse, fælles intro til nye medarbejdere i det nye hjemmeplejehus.
 - Arbejdsmarkedsudvalget: Annette og Anne F – intet at berette
 - Fritids- og kulturudvalget: Anne F – intet at berette
 - Plan og Miljø: Anne S. – intet at berette
 - Teknikudvalget: Anne S. – intet at berette
- Fremadrettet udgår dette punkt. Medlemmer melder ind hvis der er noget at berette til dagsordenen.

- 10. Forslag til ny forretningsorden** (bilag)
Vedtaget.

- 11. Seniorrådets budget og regnskab** v/Anne Spangtoft (bilag)
Anne sendt mail ud om indkøb med brug af kort og EAN nr.
Anne lavet udkast til budget/regnskab som er sendt ud.

- 12. Mødelokale til Seniorråd. Kontakt til CEIS**
Steen har ikke hørt noget fra CEIS.
Annette hører CEIS om mødelokale på Parkskolen eller andet sted.

- 13. Fællesskabshuset.** Videreudvikling af tankerne om bekæmpelse af ensomhed samt et nyt fællesskabshus, jf ref. 03.04, pkt. 15f
Steen indkalder til et særskilt 2-timers møde til behandling af Annes forslag om åbningstider i kulturhusene.

- 14. Plejehjemsråd** (bilag)
Seniorrådet tilslutter sig at det er en god ide med plejehjemsråd.

- 15. Borgmestermøde 09.05.2023** (emner er forberedt den 02.05.23)
- Sagen om saftevand på plejehjemmene. Kostrådets og BPR's rolle
 - Plejehjemsråd – en ny mulighed?
 - Lokaler til Seniorrådet – Ældre Sagen har fået lokaler i Høje-Taastrup Præstegård
 - Visioner om et ny aktivitetshus – punktet fjernes på mødet.
 - Hjemlighed på plejehjemmene
 - Seniorrådet vil gerne orienteres om, hvilke sundhedsstrategier man har bestemt sig for i den politiske sundhedsklynge Syd, hvor borgmesteren repræsenterer kommunen.

- 16. Task Force**
- Evaluering af arrangementet med Din Familieadvokat den 7.4.
 - Leve-bomiljø 15.5., kl. 15 – aftale kørsel. Hvem skal med? Alle undtagen Annette deltager. Anne F. og Hans-Henrik kører.
 - Høje-Taastrup Seniordag 2024 – Børge Mogensen indkaldt til møde 16/5
 - Frivillighedsdagen 03.06
 - Opfølgning: Anne S. kontakter Det Danske Madhus
 - Elisabeth og Annette tager kontakt til Frivillighedsdagen og bestiller teltplads m.m.
Kl. 9-11.30 Annette og Elisabeth, kl. 11-15 – Steen og Erik
 - Vi vil gerne invitere Leif Ingelsholm til at fortælle om ældrehuset i Dragør
Punktet udskydes til næste Seniorrådsmøde.

- 17. Meddelelser fra formanden** (fast punkt)
- Regionsælderrådet holder den 09.06. møde om Hospice
 - Demensuge i HTK: 10.05, kl. 18-20 foredrag om demens
 - Pensionisternes skovture: 16/5, 6/6 og 19/6 – Sonnerup Gods. 31/5 for handicappede.

- 18. Møde PR-gruppen**

- a) Leve-bomiljø (referat fra turen til Næstved)
 - b) Plejehjemsråd – saftevandsagen – Et ældrepolitisk standpunkt
 - c) Børge Mogensen – god historie om rehab
 - d) Idrætskonsulenten – kontaktdata aktiviteter 60+. Signe Abildå
 - e) Demensuge i HTK
 - f) Linje 850 – Erik Larsen
 - g) Høje Taastup Seniorfotoklub
- Steen indkalder til møde snarest. Deadline Lokalavis 24/5

19. Orientering fra interne arbejdsgrupper (fast punkt)

- PR-gruppe: (Anne F., Hans-Henrik, Steen) Steen indkalder snarest
- Hjemlighed (Anne F., Anne S., Annette, Elisabeth, Hans-Henrik) – gruppen slettes fremadrettet.

20. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt)

- Kostrådet: (Anne S. og Annette) – afventer ny mødeindkaldelse.
- Brugerrådet Pensionisternes hus: (Annette) – rådet er nedlagt og erstattet af bred arbejdsgruppe.
- Regionsældrerrådet – møde på fredag. Drøfte møde 9/6 om hospice
- Trafiksikkerhedsudvalget (Elisabeth) – Seniorrådet kontakter Handicaprådet omkring problematikker på trafiksikkerhedsudvalgsmødet. Elisabeth undersøger hvornår der er vejbesigtigelse og hvorfor Seniorrådet ikke deltager i denne.
- BPR Baldersbo: (Anne F.) – ikke været til møde endnu. Møde i eftermiddag om saftevand
- BPR Birkehøj: (Hans-Henrik) – saftevandsmøde 16/5. ingen officiel indkaldelse til BPR-møde
- BPR Henriksdal: (Annette) – ingen møder
- BPR Sengeløse: (Anne S.) – drøftet saftevand, Sengeløsevennerne, 50 års jubilæum
- BPR Torstorp: (Elisabeth) – møde 17/5
Helle sende mail til Linda samtlige BPR- om saftevandsagen fra Ulla og Charlotte til samtlig BPR råd. Officiet.

21. Aktivitetskalender og årshjul (fast punkt)

Er udsendt.

22. Høringssvar (fast punkt)

3A – Status på Liva

23. Eventuelt (fast punkt)

Intet.

24. Punkter til et senere Seniorrådsmøde

- Brugerindflydelse på Espens Vænge
- 6/6 – booket Idrætskonsulent Signe Abildå kl. 10.00-10.30
- 6/6 - Vi vil gerne invitere Leif Ingelsholm til at fortælle om ældrehuset i Dragør